
 Transkrypcja XLVII sesji Rady Miejskiej w Krobi,  

zwołanej na dzień 8 czerwca 2022 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na XLVII sesji Rady Miejskiej. Dzisiaj specjalny 

wymiar sesji, ponieważ sesja będzie miała charakter sesji absolutoryjnej, jak co roku. Witam 

oczywiście Pana Burmistrza wraz ze swoimi współpracownicami. Witam Pana Mecenasa. 

Witam Dyrektorów i Kierowników jednostek gminnych. Witam oczywiście Państwa Radnych 

oraz osoby, które zdecydowały się śledzić nasze obrady na portalu YouTube.  
 

Proszę Państwa dzisiejszy porządek sesji wygląda następująco: 

- punkt 1 -  otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 

 - punkt 2- przedstawienie porządku obrad,  

- punkt 3 - przyjęcie protokołów z XLV i XLVI sesji,  

- punkt 4 - informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                

w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 5 - sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym, 

- punkt 6 - debata nad raportem o stanie Gminy Krobia za rok 2021, 

- punkt 7 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla  

Burmistrza Krobi,  

- punkt 8 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krobia  za 2021 rok, 

- punkt 9 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Krobi 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Krobia za 2021 rok, 

- punkt 10 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości położonej w Krobi,  

                - punkt 11 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Krobi,  

               - punkt 12 -  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  

                - punkt 13 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Krobia prawa własności części nieruchomości położonej w Posadowie,  

                - punkt 14 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

od Krajowego Ośrodka Wsparcie Rolnictwa  nieruchomości położonej w obrębie Bukownica,  

                - punkt 15 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na  lata 2022 – 2030, 

                - punkt 16 - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022,  

                - punkt 17 -  wolne głosy i wnioski, 

                - punkt 18  - zakończenie. 

Tak przedstawia się porządek dzisiejszych obrad. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

wnieść do niego zmiany, autopoprawki? Czy ktoś z Państwa z sali chciałby coś zmienić ? 

Proszę bardzo Pan Burmistrz. 

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:   

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Zgodnie z naszymi ustaleniami 

podczas wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej w Krobi pragnę uzupełnić porządek 

dzisiejszej sesji o dwa projekty uchwał. Pierwszy projekt uchwały dotyczyć będzie zmiany 

uchwały Nr XXXVIII/323/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 października 2021 r.  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Drugi projekt dotyczyć 



będzie zmiany uchwały Nr  XXX/249/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 lutego 2021 r.  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Więc te dwa projekty 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado proponuję aby znalazły się w dzisiejszym porządku 

sesji. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Czy ktoś jeszcze chciałby wprowadzić jakieś zmiany? Nie 

widzę. W związku z tym zamykam możliwość dokonywania jakichkolwiek zmian w porządku. 

Proszę Państwa mamy dwie propozycje, dwa projekty uchwał. Proponuję, żeby te projekty 

uchwał wprowadzić jako punkty po projekcie uchwały dotyczącym wyrażenia zgody na  

nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcie Rolnictwa  nieruchomości położonej  

w Bukownicy czyli za punktem 14 będzie punktem 15 zmiana uchwały Nr XXX/249/2021. 

Punktem 16 byłby drugi projekt czyli zmiana uchwały Nr XXXVIII/323/2021. I naturalnie 

kolejne projekty czyli obecny punkt 15, stałby się punktem 17, obecny punkt 16 stałby się 

punktem 18. Wolne głosy i wnioski byłyby punktem 19, natomiast zakończenie byłoby punktem 

20. Tak jest moja propozycja. Proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania. Najpierw może 

pierwszy projekt uchwały. Zmiana porządku będzie wyglądała w następujący sposób,  

że w punkcie 15 wpisujemy projekt uchwały w sprawie uchwały Nr XXX/249/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Gostyńskiemu. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej zmiany proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Dziękuję. Kto się wstrzymał? Kto to był przeciw? 

Stwierdzam, że 13 glosami „za” zmiana została dokonana. Przy tej okazji stwierdzam, że 13 

Radnych jest na dzisiejszych obradach, w związku z tym sesja jest władna podejmować 

uchwały. W trakcie sesji już zapowiadam, że dotrze do nas Radny Mikołajczak. Otrzymuję 

jakieś sygnały, że jest potrzebna natychmiastowa przerwa techniczna. A więc szanowni 

Państwo ogłaszam 5 minut przerwy.  

 

Przerwa techniczna 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Szanowni Państwo wracamy do obrad po krótkiej przerwie technicznej spowodowanej 

brakiem dźwięku, ponieważ takie dostaliśmy informacje, że transmisja jest pozbawiona 

dźwięku. Dlatego przepraszamy i mam nadzieję, że już wszystko ok. W czasie przerwy dotarł 

Radny Mikołajczak. Dlatego na dzisiejszej sesji mamy już obecnych Radnych 14. W związku  

z tym kworum nadal jest utrzymane. Nawet mocniejsze to kworum jest. Proponuję żebyśmy 

przeszli jeszcze do następnych dwóch głosowań nad porządkiem obrad. Proszę Państwa drugi 

zaproponowany przez Burmistrza projekt to jest projekt, który znajdzie się w punkcie 16, 

to jest zmiana uchwały Nr XXXVIII/323/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 października 

2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Kto z Państwa 

Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” 

projekt uchwały został wprowadzony do porządku. I teraz cały porządek obrad po zmianach 

proponuję, żebyśmy przegłosowali. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku 

obrad po zmianach proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? 14 głosami „za” porządek został przyjęty. Proszę Państwa przechodzimy do 

następnego punktu. 

 

Punktu 3 przyjęcie protokołów z XLV i XLVI posiedzenia Rady Miejskiej. Oba protokoły były 

wyłożone w biurze Rady. Mogli się Państwo z treścią tych protokołów zapoznać. Czy ktoś  

z Państwa chciałby mieć jakieś zmiany do treści? Nie widzę. W związku z tym przechodzimy 



do głosowania. W pierwszej kolejności przyjęcie protokołu z XLV. Kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem tego protokołu proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Dziękuję. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” protokół z XLV sesji 

został przyjęty. I teraz przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tego protokołu proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 14 głosami za protokół z XLVI sesji został przyjęty. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

  

Punkt 4 informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. I tu tak jak za każdym razem mieliście Państwo informację 

Przewodniczącego na swoich tabletach, mogliście się z tą informacja zapoznać. Czy ktoś  

z Państwa ma pytania? Nie widzę. W związku z tym przechodziły do punktu następnego.   

 

Punkt 5 sprawozdanie z działalności burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. Podobnie 

jak w moim przypadku tak i w przypadku Burmistrza sprawozdanie Państwo otrzymaliście na 

tablety. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie dotyczące treści? Proszę bardzo radny 

Perdon. 

 

Radny Krzysztof Perdon: 

Ja do Pana Burmistrza. Odbyły się dwa spotkania w Lesznie Związku Komunalnego.  

Czy jakieś informacje do przekazania szerszej publiczności? Czy to były takie standardowe 

spotkania Zarządu tych działów, które działają na terenie naszego powiatu? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Bardzo prosimy o odpowiedź.  

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:   

Szanowny Panie Radny. Te spotkania Zarządu naszego Komunalnego Związku miały 

charakter sensu stricto roboczy. Na takim posiedzeniu Zarządu analizujemy miesiąc do 
miesiąca czyli miesiąc roku obecnego w stosunku do miesiąca czy kwartały roku 

poprzedniego, stosunek wyprodukowanej masy odpadów na terenie Związku. Analizujemy też 

koszty, które dotychczas do danego okresu Związek Komunalny po wystawieniu przez 

usługodawców faktur poniósł. I też Szanowni Państwo, co jest myślę warte do odnotowania, 

obserwujemy za ostanie 4 miesiące, czyli od miesiąca stycznia do miesiąca kwietnia tego 

roku, w stosunku do tożsamego okresu czasu do roku poprzedniego, spadek 

wyprodukowanych odpadów. Więc to jest pozytywna na ten moment informacja warta 

odnotowania. No bo ilość odpadów, która jest produkowana na terenie Związku przez 

naszych mieszkańców ma bezpośredni wpływ na koszty, które Związek płaci poszczególnym 

firmom za odbiór i zagospodarowanie tychże odpadów. Więc jeżeli Szanowni Państwo ta 

tendencja będzie się dalej utrzymywała w drugim półroczu, to też mamy nadzieję, że ta 

stawka, którą obecnie płacimy jako mieszkańcy naszego Związku będzie czyli adekwatnie 27  

i 33 zł. Liczymy, że ta stawka się utrzyma się przez najbliższy dłuższy okres i taką nadzieję 

jako członkowie Zarządu wyrażamy. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Radny Bem proszę bardzo. Poproszę mikrofon. 

 

Radny Lech Bem : 

Panie Burmistrzu. Były dwa wyjazdy studyjne jeden do Niemiec i Czech drugi do Austrii.  

Co z nich  konkretnego wynikło dla Gminy, dla nas tutaj w ogóle? Dziękuję. 



  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu prosimy o odpowiedź. 

   

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:   

Szanowni Państwo, czy coś konkretnego wynikło z tych wizyt studyjnych to się okaże  

w perspektywie zakładam też długoterminowej. Ja Szanowni Państwo opowiem krótko jaki 

charakter miały te spotkania, a o szczegółach też jak najbardziej powiedziałbym na 

branżowych komisjach stałych naszej Rady. Szanowni Państwo wyjazd studyjny do Niemiec  

i Czech odbył się w ramach członkostwa Gminy Krobia w naszym Stowarzyszeniu Lokalna 

Grupa Działania Gościnna Wielkopolska. Tematyka tej wizyty studyjnej była poświęcona 

Szanowni Państwo przede wszystkim odnawialnym źródłom energii. Uczestniczyliśmy  

w szeregu warsztatów, ale też w spotkaniach u przedsiębiorców funkcjonujących na terenie 

powiatu albo i powiatu Unterallgäu, partnerskiego powiatu Powiatu Gostyńskiego. Tam 

poszczególni przedsiębiorcy, właściciele zakładów, pokazywali nam jak urządzenia, instalacje 

funkcjonujące w obszarze odnawialnej energii powodują oszczędności, tak zarówno jeśli 

chodzi o energię elektryczną, jak również ciepło i jaki to ma wpływ na rozwój tych 

przedsiębiorców i też dążenie do tej maksymalizacji udziału OZE w rynku energii i ciepłe.  

Ta wizyta studyjna temu przede wszystkim była poświęcona. Natomiast dalej, po przejeździe 

do Czech, mogliśmy zapoznać się Szanowni Państwo z oznakowaniem szlaków i ścieżek 

pieszo-rowerowych na południowych Morawach. Trzeba powiedzieć, że bardzo dobrze to 

oznakowanie, w tym europejskich szlaków Eurovelo9 Eurovelo13, zostało w Czechach 

przeprowadzone. Takie warsztaty właśnie, jak znakowanie międzynarodowych szlaków i tras 

rowerowych, mogłyby podobnie wyglądać jeśli chodzi o nasz  region. Nie mówię tylko  

o regionie Gościnnej Wielkopolski, ale też mówimy o całym obszarze naszej południowo-

zachodniej Wielkopolski. Też takie działania jako Gościnna Wielkopolska chcemy podjąć  

z Zarządem Województwa Wielkopolskiego, aby też na przykładzie Czech też doszło do tego 

nowego oznakowania i wytyczenia tras i ścieżek pieszo-rowerowych właśnie na terenie 

Wielkopolski. Myślę, że ta najbliższa perspektywa finansowa Unii Europejskiej nam w tym 

może pomóc. Ale do tego musimy się dobrze przygotować. Na przykładzie Dolnego Śląska 

można powiedzieć, że tamtejszy samorząd przygotował koncepcję utworzenia, wyznaczenia 

szlaków i tras rowerowych na terenie całego województwa czyli spójny system ścieżek i tras 

rowerowych, który pozwoli im też aplikować o ośrodki unijne czy środki krajowe. Szanowni 

Państwo, my też na bazie tych naszych doświadczeń w Czechach będziemy chcieli na pewno  

w tym kierunku pójść. I jeszcze Pan Radny pytał o wyjazd do Austrii. Odbył się on w ramach 

członkostwa Gminy Krobia w tym ogólnopolskim Stowarzyszeniu Polska Sieć Odnowy  

i Rozwoju Wsi. Szanowni Państwo, jak wiecie jestem członkiem Zarządu. Podobnie zresztą jak 

poprzednik Pan Sebastian Czwojda, uczestniczymy w ważnym organie jakim jest Zarząd. Też 

zostaliśmy poproszeni do uczestnictwa w trzydniowym wyjeździe studyjnym do górnej Austrii, 

gdzie odbywało się Szanowni Państwo Zgromadzenie Europejskiego Stowarzyszenia ARGE,  

w skład którego też wchodzi nasze Stowarzyszenie PSORW. Też mogliśmy Szanowni Państwo 

podpatrywać jak w obszarze szeroko rozumianej odnowy i rozwoju wsi funkcjonują 

austriackie gminy. I też najlepsze Szanowni Państwo samorządy, w tym też był samorząd  

z Polski, Gmina Dąbrowa z województwa opolskiego, zostały docenione i wyróżnione tą 

działalnością w zakresie odnowy i rozwoju wsi. Szanowni Państwo i też są pewne perspektywy 

i szanse, że również nasz samorząd będzie mógł być zgłoszony i wziąć udział w tym 

europejskim konkursie w zakresie przyznawania nagród dla najlepszych gmin, w tych krajach 

członkowskich w tym Stowarzyszeniu ARGE, które najwięcej z ostatnich latach, mówiąc 

kolokwialnie, zrobiły w zakresie szeroko rozumianej odnowy i rozwoju wsi. Więc Szanowni 

Państwo tyle tytułem może wyjaśnienia, odpowiadając na zapytanie Pana Radnego.  



 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych. Nie widzę. W związku z tym 

zamykam punkt 5. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punkt 6 -  debata nad raportem o stanie Gminy Krobia za rok 2021. Proszę Państwa, co roku 

burmistrz Krobi przedstawia Radzie Miejskiej oraz mieszkańcom gminy sprawozdanie 

nazywane raportem o stanie Gminy. Podczas dzisiejszej sesji ten raport zostanie 

zaprezentowany. Państwo mieliście okazję wcześniej się z nim zapoznać. Mieszkańcy 

podobnie, mogli też zapisać, zgłosić swój akces do zabrania głosu w tym zakresie. Niestety 

żadne zgłoszenie nie wpłynęło. W pierwszej kolejności proszę o zabranie głosu Pana 

Burmistrza. W drugiej części myślę, że dyskusji porozmawiamy o tym raporcie. Proszę bardzo 

Panie Burmistrzu.  
 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:   

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Tak jak Pan Przewodniczący 

powiedział, obowiązkiem organu wykonawczego czyli wójta, burmistrza, prezydenta jest 

przedstawienie Państwu Radnym i też mieszkańcom gminy raportu o stanie gminy za rok 

poprzedni. W tym przypadku za rok 2021. Państwo Radni otrzymali takowy raport już 

wcześniej. Też wszyscy mieszkańcy mogli się z tym raportem zapoznać po publikacji  

na naszych stronach internetowych. I dzisiaj Szanowni Państwo, w taki sposób syntetyczny, 

chciałbym Państwu powiedzieć o najważniejszych zadaniach, które wspólnie z mieszkańcami 

zrealizowaliśmy w roku ubiegłym. Stąd Szanowni Państwo, ja zawsze mam ten problem,  

że raport dotyczy działalności, jak Państwo zobaczą na tym slajdzie, działalności wójta  

w roku poprzednim. Ale Szanowni Państwo, wójt sam niczego nie zrobi, więc zawsze będę 

mówił w liczbie mnogiej, bo to jest nasza wspólna praca. Ustawodawca tak to określił, że to 

jest sprawozdanie organu wykonawczego, ale zapomniał, że na tą pracę składa się praca 

wszystkich mieszkańców wspólnoty. Więc Szanowni Państwo nadal będę się starał mówić  

w liczbie mnogiej, co nam się udało wspólnie zrobić. Podstawę prawną Państwo widzą - 

ustawa o samorządzie gminnym. I też chcę się skupić na tych najważniejszych zadaniach, 

które wspólnie zrealizowaliśmy. Szanowni Państwo, trochę będzie statystyki, jak Państwo 

widzą będę odnosić się do lat poprzednich. To jest nasz czwarty raport o stanie gminy, który 

w tej kadencji, po tych zmianach w przepisach prawa, przygotowujemy. Widzą Państwo ilość 

zarządzeń począwszy od roku 2018, a skończywszy na obecnym. Więc to jest Szanowni 

Państwo, taka można powiedzieć, średnia około właśnie 160 zarządzeń w tych ostatnich 

czterech latach. To jest ta pewna praca, której nie widzimy, to praca administracji publicznej, 

czyli na granicach przepisach prawa nasi pracownicy Urzędu Miejskiego w Krobi, ale i też 

wszystkich jednostek organizacyjnych, dzisiaj też na sali są dyrektorzy tych jednostek, którzy 

na co dzień też wykonują zadania w oparciu o wytworzone dokumenty. To też w jakiś sposób 

jest częścią pracy w administracji publicznej. Więc też mogą Państwo sobie zobrazować ile 

tych dokumentów na przykładzie zarządzeń w ciągu danego roku podejmujemy. Szanowni 

Państwo, bardzo ważny slajd, który Państwo widzą, dotyczy demografii. Mamy tutaj stan 

ludności w naszej gminie. Oczywiście na koniec danego roku mogą Państwo zobrazować jaka 

niestety jest niekorzystana tendencja i trend, jeśli chodzi o zmniejszanie się ilości 

mieszkańców naszej gminy. Obecnie mamy na koniec ostatniego roku 12790 mieszkańców. 

Jak Państwo widzą jest też niekorzystna tendencja pod względem ilości zgonów. Oczywiście 

rok 2020 i rok 2021 to były lata pandemii koronawirusa. Zakładałem, że to miało  wpływ na 

to, że ta ilość zgonów w tak niepokojący sposób się kształtuje. Ale też Szanowni Państwo 

trzeba mieć na względzie kwestie dotyczące profilaktyki naszego zdrowia. Kwestie 

dostępności do usług medycznych, która właśnie w trakcie pandemii koronawirusa musiała 



ulec przekształceniu, żeby też na oddziałach covidowych można było w pierwszej kolejności 

ratować zdrowie i życie ludzkie. Ten problem jest na pewno szerszy, nie możemy go 

ograniczać tylko i wyłącznie do kwestii pandemii koronawirusa. Więc jak widzimy Szanowni 

Państwo, ta liczba mieszkańców sukcesywnie maleje, jeśli chodzi o nasz samorząd. To też 

będzie widoczne na kolejnym slajdzie. Tutaj Państwo widzą dwie linie. Linia niebieska 

obrazuje nam od 2016 roku do 2030 roku pełną prognozę w oparciu o dane Głównego 

Urzędu Statystycznego, jak powinna wyglądać demografia na przykładzie naszego samorządu 

aż do roku 2030. Tak jak powiedziałem, to praktycznie ta linia, jeśli chodzi o jej układ, jest 

wzrostowa. Gdzieś między latami 2025 i 2028 jest spłaszczenie. Później delikatnie można 

powiedzieć spadek. Można powiedzieć, że ta liczba to cały czas jest powyżej 13000 

mieszkańców. Ale to niestety jest prognoza. Realna sytuacja Szanowni Państwo przedstawia 

się już mniej korzystniej. Jeżeli Państwo spojrzą na linię koloru pomarańczowego, czyli 

począwszy tak jak powiedziałem wcześniej, od roku 2018, liczba ludności w gminie Krobia 

wynosiła prawie 13000 mieszkańców. Ta tendencja Szanowni Państwo niestety idzie w dół. 

Szanowni Państwo, też trzeba na chwilę się zatrzymać i trzeba też zastanowić się nad tym,  

a mamy ku temu dobry czas, bo będziemy za chwile wspólnie pracować nad bardzo ważnym 

dokumentem jakim jest Strategia Rozwoju Gminy Krobia na lata co najmniej 2028 plus, i też 

Szanowni Państwo musimy się zastanowić jak tym niekorzystnym trendom, jakie na tym 

slajdzie Państwo widzą, przeciwdziałać. Mamy Szanowni Państwo od wielu lat rządowe 

programy, między innymi 500 plus i wiele innych programów, które mają pomagać  

w stymulowaniu rozwoju samorządów, a przede wszystkim hamować tym niekorzystnym 

trendom jakie widzicie na tym slajdzie. Można powiedzieć, że w naszym przypadku jakiś 

sposób te programy tego nie powodują. Więc trzeba się nad tym zastanowić, w jaki sposób my 

lokalnie możemy ten niekorzystny trend odwrócić, Tak jakby też daję to trochę dzisiaj 

Państwu pod zastanowienie się, w kontekście pracy nad Strategią Rozwoju Gminy, bo 

Szanowni Państwo to są bardzo niekorzystne i pesymistyczne dla nas wyniki i wskaźniki. 

Kolejny slajd przedstawia nam strukturę naszego społeczeństwa jeśli chodzi o tak zwane 

wieki. Mamy wieki przedprodukcyjne, produkcyjne i poprodukcyjne. Też patrząc na górę tego 

słupka, na ten wiek poprodukcyjny, to w 2016 roku mieliśmy nieco ponad 17% osób, które już 

nie pracują zawodowo, czyli są na emeryturze, rencie czyli są jako osoby poprodukcyjni. 

Szanowni Państwo, przedstawiony jest tutaj też drugi słupek, jak ta sytuacja będzie 

kształtowała się na patrząc na ten trend za 8 lat, w roku 2030. Szanowni Państwo, przybędzie 

nam ponad 6,5%, osób, które znajdują się w wieku poprodukcyjnym. Więc musimy na etapie 

tworzenia naszej strategii zastanowić się, w jaki sposób dalej mamy otworzyć tą ofertę  

dla tychże osób, dla naszych seniorów. Nasz samorząd jest akurat takim przykładem, że ta 

oferta jest na wysokim poziomie, aczkolwiek też oczywiście patrząc, że ten trend będzie się 

cały czas utrzymywał, czyli ta liczba seniorów będzie wzrastała, musimy Szanowni Państwo 

się przygotować na kolejne projekty i programy w ramach Polityki Społecznej. Ten rok 2021 

Szanowni Państwo nam to doskonale obrazuje. I to Szanowni Państwo moim zdaniem ma 

wpływ na podjęcie przez Państwa Radnych w 2021 roku uchwały w zakresie utworzenia  

i przystąpienia Szanowni Państwo do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej czyli spółki, która 

już została utworzona. To jak Państwo widzą na tym slajdzie, to jest wstępna koncepcja 

budynku wielorodzinnego w miejscowości Pudliszki, wzdłuż ulicy Fenrycha - ulicy 

powiatowej Krobia- Poniec. O szczegółach Szanowni Państwo będziemy rozmawiać na razie 

w tym docelowym planie, który widzicie. Miałoby powstać Szanowni Państwo mieszkań dla 

228 osób bo tyle w tej koncepcji jest ujęte. Tak więc Szanowni Państwo jest to bardzo ważne 

działanie, żebyśmy stworzyli dobre warunki dla naszych przyszłych i obecnych mieszkańców, 

jeśli chodzi o ten obszar gospodarki mieszkaniowej. I to też Szanowni Państwo tą ważną 

decyzję podjęliśmy w roku ubiegłym. Cały czas dbamy o rozwój naszego dziedzictwa jakim 

jest Biskupizna. Po naprawdę wielu latach naszej wspólnej pracy z mieszkańcami 



Domachowa, z mieszkańcami gminy Krobia, z członkami partnerstwa na rzecz Biskupizny, 

udało nam się Szanowni Państwo uzyskać certyfikat Sieci Najciekawszych Wsi w ramach  

członkostwa w Stowarzyszeniu Polska Sieć Odnowy i Rozwoju Wsi. Więc to też Szanowni 

Państwo jest sukces, a z drugiej strony też docenienie tej kilkuletniej naszej wspólnej pracy na 

rzecz podniesienia walorów kulturowych i turystycznych, zarówno naszego sołectwa 

Domachowo, jak również całej gminy Krobia. Szanowni Państwo, krótko też o budżecie jak 

on się kształtował roku 2021. Mamy przedstawioną na tym wykresie strukturę wydatków. 

Szanowni Państwo widzimy Pomoc społeczna, Oświata praktycznie to jest 2/3 wydatków 

całego naszego budżetu. Więc to powoduje, że te obszary są dla każdego samorządu 

najważniejsze, a powodującą, że w tych obszarach występuje najważniejszy deficyt środków 

finansowych.  I to też musimy brać pod uwagę, że ta tendencja będzie się nadal utrzymywała. 

Kolejny slajd Oświata i finansowanie zadań oświatowych w ostatnich trzech latach. Kolorem 

pomarańczowym mają to Państwo zobrazowane w dziale Oświaty i wychowanie. Niebieskim 

mamy dochody. Te najważniejsze cyfry mamy na dole, czyli w 2021 roku, 6 milionów 

musieliśmy, mówiąc kolokwialnie, dołożyć do sytemu oświaty i wychowania. Podobnie było  

w roku 2020 i podobna kwota miała miejsce w roku 2021. Z ważniejszych Szanowni Państwo 

decyzji, które wspólnie podjęliśmy w roku 2021, też w obszarze oświaty i wychowania, to była 

decyzja o likwidacji Szkoły Podstawowej Filialnej w Ciołkowie. Ta szkoła, o czym doskonale 

Państwo wiedzą, wraz z oddziałem przedszkolnym integracyjnym została przeniesiona do 

Szkoły Podstawowej w Pudliszkach z klasami integracyjnymi. Od 1 stycznia ubiegłego roku 

rozpoczęła swoje funkcjonowanie nowa jednostka organizacyjna Gminy czyli  Centrum Usług 

Wspólnych w Krobi. Co prawda decyzję Państwo Radni podjęli w roku 2020, ale fizycznie 

CUW rozpoczął swoje funkcjonowanie w roku ubiegłym. Szanowni Państwo, Pomoc 

społeczna. Tak jak wspominałem wcześniej, mają Państwo zobrazowane liczby w ostatnich 

trzech latach. Mamy liczbę kolorem niebieskim zaznaczone i pomarańczowym liczbę rodzin, 

które korzystały ze świadczeń Pomocy społecznej. I też Szanowni Państwo to, że z jednej 

strony jest niekorzystny trend, że patrząc na te wskaźniki ta liczba osób, które Szanowni 

Państwo takowego świadczenia z zakresu pomocy społecznej potrzebują, sukcesywnie nam 

wzrasta. Więc Szanowni Państwo też trzeba się zastanowić w jaki sposób dalej mamy sami 

politykę społeczną realizować w perspektywie najbliższych lat. Bo tak jak wspomniałem, 

mamy wiele programów rządowych czy samorządowych, ale duże środki przeznaczamy na 

pomoc społeczną w naszym państwie. Ale Szanowni Państwo, patrząc na te twarde dane, 

które mamy, to powoduje, że ta liczba tych osób wzrasta. Jest to pewna niespójność i trzeba 

będzie się dalej zastanowić jakie działania lokalnie podjąć, tudzież o jakieś zmiany 

występować do ustawodawcy. Szanowni Państwo kolejny slajd przedstawia szereg inicjatyw, 

które też w obszarze polityki społecznej podjęliśmy w ubiegłym roku. Tutaj Państwo widzą 

przykład partnerstwa międzynarodowego z Fundacją Pomocy Wzajemnej Barka, z naszymi 

też przyjaciółmi z gminy partnerskiej Révfülöp z Węgier, z gminą ze Słowacji  

oraz z przedstawicielami z Czech i Macedonii Północnej. Właśnie zainicjowaliśmy taki 

projekt dotyczący budowania międzynarodowych mostów przedsiębiorczość społecznej jako 

lokalnego narzędzia zwrócenia ekonomicznego. Ten projekt jest już realizowany. Jego celem 

jest promocja ekonomii społecznej i solidarnej na przykładzie tworzenia przedsiębiorstw 

społecznych właśnie w tych państwach, które wymieniłem, które są partnerami naszego 

projektu, gdzie ustawodawstwo jeszcze nie jest na tym etapie co w Polsce. Czyli nie ma 

jeszcze takich dobrych warunków do tego żeby ta przedsiębiorczość społeczna się rozwijała.  

I celem projektu właśnie jest też przedstawienie tych dobrych praktyk przez Gminę Krobia  

i też przez Fundację Pomocy Wzajemnej Barka. Szanowni Państwo, to co nam spędzało sen  

z powiek w ubiegłym roku, oczywiście też w roku 2020, to jest koronawirus. Też nasz 

samorząd Gminy Krobia, zawsze za przyzwoleniem Rady Miejskiej w Krobi, podejmował 

szereg działań, które miały na celu ograniczyć rozprzestrzenianie się  tego wirusa na naszym 



terenie. Tu mają Państwo przykład zorganizowanego mobilnego punktu szczepień. Też 

zachęcaliśmy mieszkańców do tego, żeby właśnie w taki sposób Szanowni Państwo dbali  

o swoje zdrowie i życie. Więc póki co koronawirus nie minął, więc też musimy cały czas być 

przygotowani, żeby niestety części tych zadań podjąć się w przyszłości, aby tę emisję  

koronawirusa ograniczyć. Szanowni Państwo, kolejny problem, można powiedzieć kolejny 

wirus czyli afrykański pomór świń. Też Szanowni Państwa doskonale sobie przypominacie, na 

początku sierpnia zarządzeniem Wojewody Wielkopolskiego nasza gmina, jak również  

sąsiednia gmina Poniec, znalazły się w tak zwanej strefie czerwonej po wykryciu ognisk  

afrykańskiego pomoru świń w bezpośrednim sąsiedztwie tych dwóch gmin. Stąd Szanowni 

Państwo znaleźliśmy się w tak zwanej strefie czerwonej, która spowodowała szereg 

ograniczeń dla hodowców trzody chlewnej na naszym terenie. Też Szanowni Państwo 

zaangażowaliśmy się w współpracę z samorządem  Województwa Wielkopolskiego,  

z samorządami powiatowymi, a przede wszystkim ze wszystkimi służbami weterynaryjnymi, 

 z kołami myśliwych, z rolnikami. Stworzyliśmy też zespół roboczy, który do dzisiaj 

funkcjonuje na terenie trzech powiatów, aby dalej podejmować działania, oczywiście też  

w ramach naszych kompetencji i możliwości, aby Szanowni Państwo te ograniczenia  

w zakresie hodowli i produkcji trzody chlewnej mogły jak najszybciej być zniesione, aby ta 

produkcja była z powrotem opłacalna. I Szanowni Państwo krótko już, bo nie będę długo 

mówił, bo Pan Skarbnik w swoim sprawozdaniu powie więcej o inwestycjach, ale tylko 

przypomnę, że między innymi w ubiegłym roku Szanowni Państwo doszło do zakończenia 

inwestycji dotyczącej budowy Centrum Biblioteczno-Kulturalnego Krob_Kult, w którym się 

obecnie znajdujemy. Też pan Marszałek Województwa Wielkopolskiego Marek Woźniak wziął 

udział w uroczystym otwarciu tegoż obiektu. Jak też Państwo doskonale wiedzą, ten obiekt 

jest częścią naszego projektu rewitalizacji centrum miasta Krobia, na który to projekt 

otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszy Europejskich. Więc też Szanowni Państwo myślę, 

 że powinniśmy dalej te działania w zakresie rozwoju kultury i edukacji wspólnie prowadzić. 

Tu nie chodzi tylko o budynek, bo budynek nie jest tym wszystkim najważniejszy. Ważniejsze 

jest to, co się w tym budynku będzie odbywało. Dlatego chcemy jak najbardziej włączać 

wszystkie też jednostki oświatowe, aby ta oferta edukacyjna biblioteczno-kulturalna była  

w najbliższych latach jak najszersza. I Szanowni Państwo kolejny przykład obiektu, terenu, 

który uległ też rewitalizacji, to dobrze znane Państwu teraz miejsce czyli budynek Starej 

Gazowni, gdzie Szanowni Państwo realizujemy skutecznie usługi publiczne w zakresie opieki 

przedszkolnej czy opieki w żłobku. W budynku Starej Gazowni funkcjonuje też Centrum Usług 

Społecznych. Mamy Klub Seniora, mamy mieszkania chronione, mamy Dom Dziennego 

Pobytu i mamy dzięki dobrej współpracy z Powiatem Gostyńskim także Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Krobi, gdzie tak jak powiedziałem wcześniej przy omawianiu jednego ze 

slajdów odnośnie demografii, to jest Szanowni Państwo dla nas wyzwanie, aby dalej tę ofertę 

w zakresie polityki społecznej sukcesywnie rozszerzać. I Szanowni Państwo kolejny bardzo 

ważny obszar, jeśli chodzi o zadania własne naszego samorządu, które realizowaliśmy w roku 

ubiegłym, dotyczy Szanowni Państwo wymiany  oświetlenia ulicznego z nieefektywnego 

rtęciowo-sodowego na oprawy ledowe. To jest Szanowni Państwo bardzo ważne zadanie, 

które ma w perspektywie najbliższych lat ograniczyć z jednej strony koszty jakie ponosimy 

rokrocznie na utrzymanie oświetlenia ulicznego, mówimy o kosztach modernizacji i energii 

elektrycznej, ale co przede wszystkim w znaczny sposób poprawiliśmy to jakość tego 

oświetlenia, co ma też się przełożyć na poprawę bezpieczeństwa na naszych krobskich  

i gminnych ulicach. I tak jak powiedziałem Państwu wcześniej, kwestia naszego oddziału 

przedszkolnego i żłobka. Też Szanowni Państwo sukcesywnie zainwestowaliśmy w roku 2021 

w odnawialne źródła energii. Szanowni Państwo, udało nam się do końca 2021 roku 

zamontować łącznie blisko 700 paneli fotowoltaicznych, co przełożyło się na moc 180 kW. 

Więc to są przykłady działań, które musimy Szanowni Państwo kontynuować w najbliższej 



perspektywie. Kolejne ważne działania to szeroko rozumiana ochrona środowiska i ekologia. 

Wspólnie też z Państwem, z wszystkimi mieszkańcami, wszystkim jednostkami i organizacjami 

pozarządowymi, podejmowaliśmy się  troski o to środowisko poprzez udział w wielu akcjach  

i kampaniach. Takim przykładem może być choćby kampania pod nazwą Czysta Gmina, gdzie 

po prostu sprzątaliśmy teren naszej gminy. Też się bardzo z tego cieszę, że nasze jednostki 

organizacyjne, nasze jednostki oświatowe aktywnie włączyły się w tą współprace. Tu jest  

bardzo dobry przykład współpracy ze Szkołą Podstawową w Krobi, Zespołem Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi, jeśli chodzi o wspólne nasadzenia i włączania  

w to uczniów jednej i drugiej szkoły. Tu mamy przykład sadzenia ogrodu deszczowego  

z udziałem też uczniów szkoły ponadpodstawowej. I Szanowni Państwo, ja mogę mówić długo, 

ale nie w tym rzecz. Tak Szanowni Państwo można powiedzieć w skrócie przedstawia się 

raport o stanie Gminy Krobia rok 2021. Ja w tym miejscu chciałbym podziękować wszystkim 

moim współpracownikom, też kierownikom jednostek i wszystkim tym osobom, też  

z Wiceburmistrzem, którego dziś z nami nie ma, za przygotowanie tego raportu i tej 

prezentacji i przede wszystkim za tą wspólną pracę, którą Szanowni Państwo Radni, drodzy 

mieszkańcy wykonaliśmy w ubiegłym roku. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję Panie Burmistrzu. Szanowni Państwo, tak jak powiedziałem na początku, do tego 

punktu, po przedstawieniu raportu, zapraszamy do dyskusji nad tym raportem. Czy ktoś 

chciałby zabrać głos? Proszę bardzo Radny Gembiak. 

 

Radny Sławomir Gembiak: 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Panie Burmistrzu, zebrani Goście. 

Przeczytałem uważnie ten cały raport. Raport, który jest bardzo czytelny i wyrazisty.  

I chciałbym tylko zająć swoje stanowisko w jednym punkcie, w jednej części, w wycinku tego 

raportu. Otóż wycinka dotyczącego budowy stadionu sportowego w Krobi. Można 

powiedzieć, że bardzo nas to cieszy, mówię to o środowisku piłkarskim, że wreszcie doszło do 

sfinalizowania zakupu, zamiany działek i ostatecznie teren pod stadion sportowy został już 

zalegalizowany i jest przygotowany. No i teraz tylko czekać kiedy pierwsze prace rozpoczną 

się na tym placu budowy. Jednocześnie bardzo proszę Pana Burmistrza i współpracowników 

o zadbanie o to, żeby projekt, który jest pewnie w przygotowaniu, żeby ten projekt był 

naprawdę bardzo dobrze zrobiony i żeby ten projekt zawierał wszystkie możliwe rzeczy, 

wszystkie możliwe punkty do realizacji jak najlepszego obiektu sportowego, który ma powstać 

na tych wyznaczonych działkach. Jedno spotkaniu już się odbyło, w którym uczestniczyło 

wielu mieszkańców Krobi. I na tym spotkaniu już padło, zostało zanotowanych wiele punktów, 

które myślę, że będą ujęte w tym projekcie. I miejmy nadzieję, że faktycznie ten projekt, który 

powstanie niebawem będzie zawierał naprawdę istotne rzeczy do budowy tego stadionu. I ten 

stadion powstanie, miejmy nadzieję, że powstanie i naprawdę będzie wizytówką naszego 

miasta, naszej gminy. Powtarzam, bardzo się cieszymy, że wreszcie doszło do sfinalizowania 

do zakupu działek, do zamiany działek i wreszcie został teren pod budowę stadionu 

wyznaczony. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Pan Radny Perdon proszę bardzo. 

 

Radny Krzysztof Perdon: 

Ja tylko kontynuując wypowiedź Pana Sławka chciałbym zauważyć, że już jeden stadion  

w gminie mamy. Mam nadzieję, że przy budowie tego stadionu nie zapominamy o tym, bo on 

też powinien być wizytówką naszej gminy.  



 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Radnemu Perdonowi, Radnemu Gembiakowi, Czy ktoś z Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie raportu? Proszę bardzo radny Mikołajczak. 

 

Radny Jan Mikołajczak : 

Panie Burmistrzu. Ja chciałbym zapytać czy były wykonane analizy zużycia energii z powodu 

tej zmiany lamp, która nastąpiła pod koniec roku 2021. Minęło pół roku tego roku. Czy są 

znane dane zużycie energii ? Jakie wystąpiły procentowe oszczędności z tytułu zużycia 

energii? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję Panie Radny. Panie Burmistrzu jeśli można odpowiedzi radnemu to proszę bardzo.  

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:  

Szanowny Panie Radny, Szanowni Państwo. Ja nie podam dzisiaj konkretnych kwot różnicy 

jeśli chodzi o wysokość środków finansowych, które przeznaczamy na oświetlenie uliczne za 

ten okres, powiedzmy teraz pięciu miesięcy. Mogę natomiast powiedzieć Szanowni Państwo  

o mechanizmie, który w ramach umowy z ENEĄ Oświetleniem samorząd Gminy Krobia 

wypracował. Dlatego jak powiedziałem wcześniej, wymiana tych opraw z rtęciowo-sodowych 

na led-owe ma spowodować oszczędności i stopę zwrotu, która ma praktycznie nam się 

zbilansować w ciągu 6 lat. Ale patrząc Szanowni Państwo na cenę jednej kilowatogodziny 

energii przy tych szacunkach, które robiliśmy przed podpisaniem też umowy z firmą ENEA 

Oświetleniem, powodują, że ten wzrost, który już ma miejsce na rynku energii elektrycznej i te 

prognozy, które już do nas docierają na etapie choćby procedury realizacji zamówienia 

publicznego w ramach zakupu energii elektrycznej na rok 2023 i rok 2024, jeśli chodzi o 

naszą gostyńską grupę zakupową, to prognozy wskazują na to, że ta energia elektryczna 

będzie nas kosztowała 250% więcej. To tym samym Szanowni Państwo koszty, o których 

wspomniałem, koszty tej inwestycji - wymiany opraw, być może zwrócą nam się jeszcze 

szybciej. Jeżeli Pan Skarbnik będzie się chciał na gorąco odnieść do tych wyliczeń, to ja 

oddam głos, abyśmy byli jeszcze bardziej precyzyjni. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Dzień dobry. Szanowni Państwo, tutaj w uzupełniniu tego co burmistrz powiedział, taka 

analiza była robiona, kiedy trwały negocjacje przed zawarciem umowy z firmą ENEA 

Oświetlenie. Z tych analiz przy 1200 opraw oświetleniowych ta oszczędność na zużyciu 

energii miała wynosić około 50% i jest to realna oszczędność. Tak jak burmistrz powiedział, 

trzeba w tym momencie dokonać kalkulacji kosztów, które ponieśliśmy czy będziemy ponosić 

w związku z wymianą tego oświetlenia. Pierwotny przyjęty okres zwrotu wynosił około 8 lat. 

Natomiast to, co też przed chwilą zostało powiedziane, prognozowany wzrost kosztów energii 

elektrycznej, który niestety nas dotknie, bo to już widzimy podczas tych konsultacji w ramach 

grupy zakupowej, mówi się o wzroście 250% w stosunku do tego co mamy, dzisiaj spowoduje, 

że okres zwrotu powinien być zdecydowanie krótszy niż 8,5 roku, być może na poziomie 

właśnie 5 czy 6 lat. Natomiast ta oszczędność, o którą Pan pytał, może nie kwotowo, ale 

procentowo, to jest około 50% na samym zużyciu. Takie były kalkulacje przedstawione nam  

i zweryfikowane przez operatora. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo Panu Burmistrzowi, Panu Skarbnikowi. Czy ktoś z Państwa chce zabrać 

głos? Radny Gembiak proszę bardzo.  



 

 

Radny Sławomir Gembiak: 

Pośrednio w sprawie raportu, ale czy mógłbym ustosunkować się do tego co powiedział 

Radny Krzysztof?  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Ad vocem pewnie.  

 

Radny Sławomir Gembiak: 

Dziękuję. Otóż Panie Radny Krzysztofie, nie chciałbym, żeby ten stadion w Krobi, który 

powstanie, był jakąkolwiek konkurencją do  stadionu w Pudliszkach. Stadion w Pudliszkach 

jest niezwykle interesującym obiektem, o który musimy też zadbać i tam musimy myśleć  

o naprawie, o remoncie tej bieżni, która byłaby wspaniałą bieżnią w naszej gminie, prawie,  

że konkurencyjną bieżnią do bieżni gostyńskiej. Natomiast uważam, że stadion w Krobi, który 

będzie obiektem nowym i miejmy nadzieje, że po dobrym projekcie będzie naprawdę obiektem 

nowoczesnym, ale nie będzie obiektem konkurencyjnym do stadionu w Pudliszkach. Stadion  

w Pudliszkach jest jak najbardziej obiektem ciekawym, interesującym. Ale powinniśmy się 

cieszyć, że może w niedalekiej przyszłości powstanie nowy obiekt w naszej gminie  

i nowoczesny obiekt. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Rozumiem, że wszystko wyjaśnione. Nie ma żadnej animozji między radnym  

z Pudliszek i radnym z Krobi. Szanowni Państwo czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? Ja sobie pozwolę krótko w uzupełnieniu bardziej na taką ogólną refleksję. Państwo 

Radni dotykaliście bardzo konkretnych rzeczy, ja bardziej w takim kontekście ogólnym.  

O rzeczach, o których burmistrz mówił, postaram się już nie mówić. Natomiast jedną rzeczą 

bardzo ważną, którą trzeba podkreślić, to jest to, co wynika z tego raportu, czyli te wszystkie 

działania, które w gminie są prowadzone. To jest wola mieszkańców, to jest działanie rady, to 

jest działanie burmistrza, urzędników, dyrektorów, kierowników jednostek, sołectw i stojących 

na czele sołectw rad sołeckich, sołtysów. To oczywiście jest dialog pomiędzy nami na każdym 

szczeblu, na każdym poziomie. Na każdy temat, bo gdyby nie ten dialog, to nie 

podejmowalibyśmy tych ważnych decyzji i ważnych uchwał, które jako rada w 2021 roku 

podjęliśmy. Co prawda niektóre budziły wątpliwości niektórych radnych, nie wszystkie 

uchwały były podejmowane jednogłośnie, ale myślę, że z perspektywy czasu części osób, która 

miała wątpliwości przekona się, że te decyzje były dobre. Poprzedni rok był trudny, bo był 

rokiem pandemii, co prawda już byliśmy w niej trochę lepiej zorientowani niż w roku 2020. 

Natomiast trzeba podkreślić, że przeszliśmy przez ten rok 2021 w takim można powiedzieć  

w miarę sprawnym tempie. Nie wpłynęło to tak znacząco na plany kończąc rok 2020. Udało 

się tych inwestycji planowanych zrealizować co nie mara. Szczególnie mówię tutaj  

o inwestycjach w infrastrukturę. Burmistrz tutaj wspominał o Krob_Kulcie, wspominał  

o powstaniu wielu dróg, które nie tylko w Krobi, ale także i w sołectwach poprawiły 

bezpieczeństwo, poprawiły funkcjonalność i komunikację w naszej i gminie, ale i też poza 

naszą gminą. Ważnym też jest myślę podkreślenia to, że te nasze decyzje, nas jako Rady 

Miejskiej w Krobi, służą wszystkim, służą mieszkańcom. Te budynki, które powstały za tak 

ogromne kwoty dzisiaj nie stoją puste, one żyją. Jesteśmy w budynku  Krob_Kultu, który nie 

tylko pełni funkcję biblioteki. Odbywają się tutaj imprezy kulturalne. My tutaj też mamy 

przyjemność obradować podczas sesji, ale też i może też korzystać i korzysta z tego obiektu 

szkoła. Korzystają różne organizacje pozarządowe. I tak to powinno Proszę Państwa 

wyglądać. Ta korelacja osób, działań powinna prowadzić do tego co się u nas dzieje. 



Budowanie samorządu od wielu lat, który jest budowany na poziomie dialogu, na poziomie 

porozumienia przynosi efekty. Cieszę się bardzo, że dzisiaj tak pozytywnie możemy mówić  

o tym co się udało. Oczywiście cały czas nie zapominamy o rynku. Nie zapominamy o tym,  

że każdy z nas liczy na to, że ten rynek uda nam się, może nie w planowanym czasie, bo do 

końca czerwca mamy dwa tygodnie, natomiast w jak najszybszym czasie skończyć. Wszyscy 

staramy się żebyście i Wy Państwo Radni i pracownicy Urzędu Miejskiego w Krobi, żeby ta 

inwestycja dobiegła końca. Miejmy nadzieję, że mieszkańcy nie będą mieli długo powodów do 

tego, żeby narzekać, żeby niecierpliwie w nieskończoność czekać, aż ten rynek zostanie 

skończony. No i na koniec, w formie podsumowania chciałbym jeszcze podziękować 

oczywiście Państwu Radnym, bo jest taka okazja, bo ten dokument służy w gruncie rzeczy 

temu, żeby zdać sobie sprawę z tego, że jesteśmy w tym momencie, a nie innym rozwoju 

gminy, na szczęcie mogę używać słowo rozwój, a nie stagnacja. Miejmy nadzieje, że następny 

rok nie będzie gorszy, chociaż to co się dzieje wokół nas różnie prognozuje. Miejmy nadzieje, 

że będzie co najmniej taki jak rok 2021 będzie rok 2022. To tyle, dziękuję bardzo. Czy ktoś 

jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz proszę bardzo.   

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak:   

To jeszcze ad vocem słów Pana Radnego Sławomira Gembiaka. w kwestii budowy stadionu. 

Szanowni Państwo, oczywiście wszyscy dziś sobie zdajemy sprawę, że powstanie tego 

stadionu możliwe będzie kiedy uda nam się pozyskać środki zewnętrzne na tę inwestycję, tak 

jak  to miało miejsce w przypadku wielu innych budynków kubaturowych, czy ważnych ciągów 

komunikacyjnych, bo wszystkie te inwestycje były możliwe wtedy i tylko wtedy jeżeli udało 

nam się pozyskać na to środki zewnętrzne. Więc mamy nadzieję, że nasza dalsza skuteczność 

w ich pozyskiwaniu przełoży się na to, że stadion, długo wyczekiwany stadion sportowy,  

w naszym mieście i gminie powstanie. Tego sobie wszyscy życzmy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś chce zabrać głos w debacie? Nie widzę. W związku z tym 

zamykam możliwość zabrania głosu w punkcie numer 6. Przechodzimy do następnego punktu, 

on jest w gruncie rzeczy kontynuacją punktu 6, ponieważ w oparciu o treść raportu o stanie 

Gminy i dyskusji nad tym raportem jest projekt uchwały. 

 

Punkt 7 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla burmistrza 

Krobi. W tym punkcie otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych na temat uchwały 

chciałby się wypowiedzieć? Nie widzę. W związku z tym zmykam dyskusję. Przechodzimy  

do głosowania. Uchwała Nr XLVII/385/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 

roku w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Krobi. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Radny Jesiak? Nie. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że 14 głosami „za” 

uchwała związana z udzieleniem wotum zaufania Burmistrzowi została podjęta. Gratuluję 

Panie Burmistrzu. Będziemy w następnym projekcie uchwały rozmawiać też o wykonaniu 

budżetu więc myślę, że w tamtym punkcie będzie okazja na dłuższą wypowiedź. Przechodźmy 

do kolejnego punktu.   

 

Punkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdaniem finansowego 

z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2021 rok. Proszę Państwa w tym punkcie proszę  

o zabranie głosu Pana Skarbnika, który w reprezentacji przedstawi sprawozdanie  

z wykonania budżetu za rok poprzedni. Proszę bardzo Panie Skarbniku oddaję głos. 

 

 



Skarbnik Gminy Damian Walczak :  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Sprawozdanie z wykonania 

budżetu, dalej również sprawozdanie finansowe, informacje o stanie minie komunalnego to 

dokumenty, które są podstawą do udzielenia absolutorium burmistrzowi Krobi. Jeśli chodzi  

o sprawozdanie z wykonania budżetu i informację o stanie mienia komunalnego, te dwa 

dokumenty zostały Państwu przedstawione Zarządzeniem Burmistrza Krobi. Zarządzenie jest 

z 23 marca. W pierwszej kolejności kilka słów o łącznym wykonaniu dochodów i wydatków. 

Dochodu zostały w roku 2021 zrealizowane w ponad 100 %, niemal 102 %. Dokładnie  

w 100% zrealizowaliśmy dochody bieżące, w 115 % dochody majątkowe. W nieco mniejszym 

stopniu realizowaliśmy wydatki, zwłaszcza jest to spowodowane niższym wykonaniem 

wydatków inwestycyjnych, które wykonaliśmy w niespełna 60 %. Jest to związane  

z przesunięciem części zadań inwestycyjnych, głównie dotyczących rewitalizacji rynku oraz 

przebudowy ulicy Polnej, łącznika ulicy Polnej – Kobylińskiej – ulicy Targowej z 2021 na rok 

2022. Ten rok dzięki, albo wskutek właśnie mniejszego wykonania wydatków majątkowych, 

zamknął się nadwyżką w wysokości ponad 6.000.000 złotych. Dobrą informacją, w miarę 

dobrą, jest to, że mieliśmy wysoką nadwyżkę operacyjną niemal 7.000.000 złotych. Niestety 

kolejne miesiące nowego roku już wskazały, że ta nadwyżka operacyjna musiała być 

przeznaczona na niezbędne wydatki w roku 2022, wydatki bieżące. Czyli nie było to tak jak w 

latach poprzednich, że można było zwiększać potencjał inwestycyjny, można było te środki 

przeznaczyć na rozwój, czy spłatę zadłużenia. Niestety musieliśmy je przeznaczyć na wydatki 

bieżące, głównie skutek drożyzny, która zapanowała wokół nas w naszej gospodarce. 

Zestawienie realizacji dochodów  wskazuje, że dochody w 2021 roku, łączne dochody były 

zrealizowane na najwyższym w naszej gminie historii poziomie - niemal 78 500 00,00 złotych. 

Dochody majątkowe, co bardzo ważne, osiągnięto na poziomie  ponad 10 200 000,00 zł. Ten 

wykres obrazuje Państwu jak graficznie przedstawia się realizacja dochodów w ciągu 

ostatnich kilkunastu lat. Widzimy tę tendencję wzrostową. Tu jednak chciałbym Państwo 

zwrócić uwagę na tendencję, która za chwilę się nieco zmieni, gdyż ten intensywny wzrost 

dochodów w ostatnich pięciu, sześciu latach był spowodowany wprowadzeniem tak zwanego 

programu rządowego świadczeń wychowawczych, wypłaty świadczeń wychowawczych 500+, 

który przechodził jako zadanie zlecone przez budżet naszej gminy. Ten program już dzisiaj 

jest realizowany przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych. Te środki już przez nasz budżet 

przechodzić nie będą. Więc już w tym momencie sygnalizuję Państwu, że to dochody od 2023 

roku, nawet dzięki pozyskiwaniu znacznej kwoty wydatków środków inwestycyjnych, na pewno 

będą mniejsze. Już w tym roku 2022 ta tendencja zostanie wstrzymana. Dochody podatkowe, 

bo to są bardzo istotne z punktu widzenia naszej gminy, bo te de facto generują, pokazuję 

jakie mamy zasoby. Chodzi o to, żeby jak najmniej uzależniać się od dochodów z dotacji, 

 z subwencji aby w jakiej największym stopniu zasilać się z dochodów podatkowych.  

Na dochody podatkowe składają się dochody z podatków opłat lokalnych,  

jak również dochody z PIT-u i CIT-u czyli podatku dochodowego od osób fizycznych  

i prawnych. Tutaj w roku 2021 mieliśmy niemal 24.000.000 złotych tych dochodów.  

Był to najwyższy wskaźnik w historii naszej gminy. Ja może troszeczkę wybiegam, ale to co 

mamy dzisiaj, ta tendencja, może również zostać zahamowana. Jak Państwo wiecie, 

samorządy żyją z podatków, również z podatku od osób fizycznych, a te dochody w tym roku 

niestety raczej spadną wskutek obniżenia stawek podatkowych. Tutaj widzicie Państwo 

również graficzne zestawienie, gdzie widać wyraźny skok, który miał miejsce chyba w roku 

2013, 2014. To było związane z powstaniem farmy wiatrowej i opodatkowaniem. Później rok 

2017, gdzie były zmiany w zakresie opodatkowania farm wiatrowych. Później znowu spadek 

 i w ostatnich latach dosyć intensywny wzrost wskutek między innymi wzrostu gospodarczego. 

Tak jak powiedziałem, rok 2022 będzie w pewnym stopniu zahamowaniem tej tendencji. 

Struktura dochodów. Największy udział mają dochody tak zwane znaczone, głównie z dotacji 



celowych, to jest prawie 32%. To również środki unijne, pomoc finansowa z województwa 

główne oraz z Powiatu Gostyńskiego. Subwencje z budżetu Państwa stanowią niespełna ¼. 

Podatki i opłaty lokalne oraz udziały w pit-ach i cit-ach to około 30%. Dalej dochody 

majątkowe. Tutaj w ostatnich kilku latach nie mamy jakiś wielkich zmian w strukturze tych 

dochodów. Wzrosły nam dochody majątkowe wskutek  pozyskania tych kilkunastu milionów 

złotych głównie ze środków  rządowych oraz ze środków unijnych. I graficzne zestawienie 

realizacji wydatków. Przechodzimy do wydatków. Podobnie jak dochody rosną również 

wydatki. Te wydatki również wzrosły w latach 2016, 2017 poprzez realizację świadczeń 

społecznych 500+. Tutaj również ta tendencja, jeśli chodzi właśnie o świadczenia społeczne, 

za chwilę zostanie zatrzymana.  Zawsze interesują nas bardzo wydatki na inwestycje.  

Dla wielu jest to tan potencjał, który widać, który jest najbardziej namacalny. Pamiętam taki 

rok 2009, gdzie osiągnęliśmy wówczas 10 000 000,00 złotych inwestycji. Późnej przez kilka 

lat trudno nam było powtórzyć ten rok. Oczywiście dzięki środkom unijnym, dzięki również 

tym programom przeciwdziałania Covid, są to pod względem inwestycji wyraźnie lata lepsze. 

Jak Państwo wiecie rok 2022 to bardzo wysoki poziom inwestycji, oczywiście inwestycji 

planowanych, bo dopiero życie pokaże, czy uda się te wszystkie wydatki zrealizować. To jest 

poziom 30.000.000 złotych przypomnę. Struktura wydatków. Tutaj ta struktura wydatków 

wskazuje na większy poziom inwestycji, to jest to jaśniejsze pole. Nie wiem jak to jest dla 

Państwa widoczne. Około 15 % wydaje się dobrym wskaźnikiem. Burmistrz też omawiał  

w swoim  sprawozdaniu, w swoim raporcie o stanie gminy, więc pozwólcie Państwo, że nie 

będę tutaj drugi raz tego samego powtarzał. Kolejne zestawienie bardzo ważnej pozycji, 

pozycji budżetowej, która jest różnicą pomiędzy dochodami i wydatkami bieżącymi, która de 

facto wskazuje jaki mamy potencjał inwestycyjny, jaki mamy potencjał do spłaty zobowiązań, 

do spłaty zadłużenia, która to pozycja generuje wskaźniki i pokazuje nam jak te wskaźniki  

w danym roku i w latach następnych będą wyglądać. Tutaj mamy 7 000 000,00 za rok 2021 

nadwyżki bieżącej. Bardzo dobry wskaźnik, ale znowu niestety muszę trochę ostudzić te dobre 

widomości ponieważ w tej kwocie zwiera się kwota ponad 1 6000 000,00 złotych, która to 

kwota wpłynęła w roku 2021, a de facto była wyrównaniem ubytku dochodów na rok 2022. 

Nie chciałbym być złym prorokiem, ale ten rok, takie wyniki mogą się już nam nie powtórzyć. 

A jeśli już to nie w najbliższych dwóch, trzech latach. Nadwyżka bieżąca, a deficyt. Czasami 

zdarzało się, że mieliśmy problem z rozróżnieniem tych dwóch pozycji, to jest zasadnicza 

różnica. Deficyt to jest różnica między dochodami i wydatkami. Nadwyżka bieżąca to różnica 

między dochodami i wydatkami bieżącymi. Zdecydowana różnica, chociaż być może potocznie 

mówiąc wydaję nam się, że jest to to samo. Stan zadłużenia. Widzicie Państwo to zestawienie 

zadłużenia od roku 2007. Takim punktem kulminacyjnym, w prawnym sensie, był rok 2012. 

Później złapaliśmy oddech spłacając prawie 4 000 000,00 do roku 2017. Ale wiedzieliśmy, że 

pozyskane środki, głównie te na rewitalizację w wysokości 10 800 000,00 zł, przy szacownym 

koszcie tych wszystkich nakładów inwestycyjnych, głównie inwestycyjnych przy rewitalizacji 

na poziomie 18 000 000,00 zł, powtarzam, będzie to skutkowało tym, że to zadłużenie 

wzrośnie. To ono rzeczywiście jak Państwo widzicie wzrasta. Na koniec 2021 to jest 

zadłużenie z tytułu obligacji wynosi 17 050 000,00 zł. Na koniec tego roku powinno wynieść 

dokładnie 18 000 000,00 zł. Dodatkowo w skład zobowiązań zaliczanych do długu 

publicznego dochodzą te zobowiązania, które mamy z tytułu umowy ENEA oświetlenie, na 

projekt który przed chwilą rozmawialiśmy. I znowu graficzne zestawienie. Państwo widzicie 

ten spadek kilka lat temu i wzrost w ostatnich trzech latach związanych głównie  

z zabezpieczeniem wkładu własnego na projekty. Szanowni Państwo kilka zdjęć, bo część z 

nich już się przewinęła i Państwo doskonale znacie te inwestycje, a będą też pewne 

przedsięwzięcia bieżące. Nie wszystko widać tutaj, będę się posiłkował moimi zdjęciami, które 

są bardziej widoczne. To jest zadanie dotyczące renowacji stawu. Zadanie realizowane w 

ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Dwukrotnie w takim projekcie braliśmy 



udział. Nakłady 140 000,00 zł. Zadanie, w 2/3 z tego co pamiętam, finansowane ze środków 

unijnych. Realizacja zadań wspólnie z Powiatem. Z reguły nie realizujemy sami tych zadań  

w formie pomocy finansowej. To długo oczekiwana inwestycja w Rogowie, na którą Powiat 

pozyskał środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość inwestycji 2 500 000,00 zł.  

I to zdjęcia dzisiaj wiosną i wczesnym latem to Rogowo tak wygląda. Miejscowość pod tym 

względem zmieniła się nie do poznania. Droga z płyt w miejscowości Posadowo oraz droga  

w Starej Krobi. Drogi na wsiach, częściowo realizowane ze środków, o których decydowali 

mieszkańcy w ramach funduszu sołeckiego. Jak Państwo wiecie, drogi  

z płyt będą miały swoją kontynuację ponieważ pozyskaliśmy chyba znacznie powyżej 

3 000 000,00 zł w ramach ostatniego naboru Programu Rządowego. Droga w Nieparcie, 

którą przejęliśmy, bo wcześniej był to majątek Skarbu Państwa. Po wielu latach przejęliśmy,  

a droga ta jest w bezpośrednim sąsiedztwie cmentarza, również zrealizowana w ubiegłym 

roku. Chodniku w Kuczynie po lewej stronie. Dalej parking przy Krobskim Centrum Usług 

Społecznych. I jesteśmy dalej przy KCUS-ie. A tutaj droga do żłobka, którą udało się 

zrealizować dzięki oszczędnościom, które mieliśmy na innym zadaniu, na przebudowie ulicy 

Cichej i Kwiatowej. Środki z Rządowego Funduszu, które pozyskaliśmy na tamto zadanie, 

wykorzystaliśmy również na tę inwestycję, informując o tym oczywiście odpowiednich 

decydentów. Właśnie jesteśmy teraz na osiedlu w Krobi - przebudowa ulicy Cichej  

i Kwiatowej, wcześniej ulica Kopernika. W ramach rewitalizacji ważna inwestycja dojazd do 

szkoły, do budynków administracyjnych, do szkół właściwie, do OSP, przebudowa ulic Plac 

Kościuszki, Szkolnej, Zwierzyckiego, Ogród Ludowy. Są pewne problemy jeszcze można 

powiedzieć z organizacją ruchu, ale miejmy nadzieję, że nasi mieszkańcy szybko do tego 

przywykną.  Inwestycja, która jest można powiedzieć za naszymi oknami, niemal ukończona,  

a w ubiegłym roku rozpoczęta pod koniec roku. Niewielkie kwoty wydaliśmy jeszcze w roku 

2021 na przebudowę ciągu ulic Polnej, Targowej, łącznika Polna - Kobylińska na pierwszy 

etap, na które uzyskaliśmy wsparcie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg oraz również  

z tytułu środków w kwocie ponad 500 000,00 zł z Powiatu Gostyńskiego. Przebudowa Rynku, 

na zdjęciu jest koncepcja, ale chcielibyśmy, żeby już tak to wyglądało. Na razie wygląda to 

bardziej tak jak widać. Wykup gruntów pod inwestycje. O tym też przed chwilą 

rozmawialiśmy. Inwestycja budowy stadionu, również tutaj nieopodal nas jak Państwo wiecie. 

Modernizacja elewacji przedszkola w Żychlewie, to też inwestycja, którą planowaliśmy wiele 

lat, udało się w 2021 roku zrealizować. Opracowaliśmy dokumentację na termomodernizację 

przedszkola. Pozyskaliśmy na to 500 000,00 złotych środków zewnętrznych. To jest akurat 

przedszkole w Pudliszkach. Ale również dokumentacja została wykonana na Przedszkole 

Samorządowe w Krobi, na budynek i elewację.  Krob_Kult, to już się również przejawiało  

w prezentacji burmistrza. Kwota, którą wydaliśmy w roku 2021 to niemal 2 000 000,00 zł. 

Bardzo ważna inwestycja to kanalizacja sanitarna. Również na to środki pozyskane. 

Przekazaliśmy te środki na rzecz Związku w Strzelcach, w kwocie netto niemal 3 000 000,00 

zł. Modernizacja  świetlic. Tu klimatyzatory w Kuczynie. Dalej budynek w Domachowie, 

toalety w Przyborowie, teren przy świetlicy w Ziemlinie. Modernizacja świetlicy to również 

teren wokół świetlicy. Tutaj mamy akurat scenę w Pijanowicach. Remiza w Chwałkowie, 

może nie świetlica, ale budynek, który ma również służyć mieszkańcom nie tylko osobom, 

które działają w straży, ale również mieszkańcom, młodzieży. Oświetlenie uliczne. Zdjęcia 

zrobione tuż po wykonaniu tej inwestycji. Myślę, że ta jakość oświetlenia jest zdecydowanie 

lepsza, a o kosztach mówiliśmy. Inwestycje związane z ekologią, z estetyką, to nasadzenia 

drzew miododajnych. Pomnik upamiętniający mieszkańców naszej gminy i okolic 

rozstrzelanych w październiku 1939 roku. Środki pozyskane również za pośrednictwem 

Wojewody Wielkopolskiego. Uroczyste otwarcie miało miejsce właśnie w 82. rocznicę tego 

wydarzenia na naszym cmentarzu. Modernizacja budynku kina w Krobi. Opracowana jest 

tutaj dokumentacja. Staramy się etapami podchodzić do poszczególnych elementów.  



W ubiegłym roku zmodernizowaliśmy drzwi wejściowe, te futryny, jak również kurtynę. Jak 

pewnie Państwo widzieliście w tym roku, dzięki pozyskanym środkom z  Programu Kulisy 

Kultury z Urzędu Marszałkowskiego, remontujemy schody. I kilka zdjęć, które też się będą 

powtarzać, więc tak bardzo szybko. To jest może nie jest otwarcie KCUS-i i żłobka ale 

bardziej piknik, który się tam odbył. Proszę zwrócić uwagę też w kontekście tego o czym 

rozmawialiśmy, nie tylko mówimy o budowie nowych obiektów lecz o bardzo kosztownym 

utrzymaniu obiektów, które już posiadamy. Oprócz Krobi i Pudliszek staramy się jak najlepiej 

utrzymywać obiekt w Chwałkowie, gdzie też swoje rozgrywki, swoje mecze rozgrywa lokalny 

zespół grający w klasie okręgowej Sokół Chwałkowo. Mamy trzy obiekty, które staramy się 

utrzymywać na możliwe najwyższym poziomie, a to naprawdę Szanowni Państwo dużo, dużo 

kosztuje i myślę, że widzicie to Państwo efekty, a my widzimy też ile tych środków musimy na 

to przeznaczyć. Bezpieczeństwo publiczne. Zakup defibrylatorów, o tym Adam mógłby 

najwięcej powiedzieć. W kilku budynkach, w większości budynków staramy się, aby takie 

urządzenia były. To również działania miękkie, w tym nagroda, którą otrzymało Koło 

Gospodyń Wiejskich z okazji swojego jubileuszu. Działania ekologiczne, które kontynuujemy 

również w tym roku. Eko-Zakątek to jest akurat cegielnia w Pudliszkach. Czysta Gmina  

to akcja, która również jest kontynuowana w każdym roku gdzie włącza się nasza młodzież, 

nasze dzieci uczęszczające do szkół, przedszkoli czy żłobka. Kilka informacji bardzo istotnych 

z punktu widzenia procesu absolutoryjnego, które muszą dzisiaj wybrzmieć na sesji. To jest 

warunek formalny. Oprócz sprawozdania tego z wykonania budżetu, które jest dla nas można 

powiedzieć bardziej namacalne, to proszę zwrócić uwagę, że elementem obligatoryjnym jest 

również mienie komunalne. To mienie komunalne było załącznikiem do zarządzenia z marca 

2022 roku. Informacja o stanie mienia była Państwu też przedstawiona podczas prac Komisji 

Rewizyjnej i Komisja Rewizyjna ten dokument analizowała. Mienie komunalne, informacja  

o stanie mienia komunalnego określa i opisuje różnego rodzaju dane o przysługujących  

w Gminie Krobia prawach własności, innych niż własność praw majątkowych, ograniczonych 

prawach rzeczowych w użytkowaniu wieczystym, udziałach w spółkach, akcjach, zmianach  

w stanie mienia komunalnego czyli likwidacji. Macie Państwo takie specjalne tabele,  

które określają gdzie dokonano jakiś przesunięć środków trwałych, przekazania, likwidacji 

czy przyjęcia nowych środków trwałych, pozostałych środków trwałych w roku 2021. Dalej 

informacja o stanie mienia komunalnego wskazuje też jakie uzyskaliśmy dochody z praw 

własności, dochody z najmu, czynszu, sprzedaży, naszych składników majątkowych, z tytułu 

wykonania zadań i posiadania tego mienia. Również mamy inne dane, które świadczą  

o zdarzeniach mających wpływ na stan mienia jednostek samorządu terytorialnego. Na 

szczęście tych zdarzeń zbyt wiele w ubiegłym roku nie było. Ale jest to bardzo ważny 

dokument obligatoryjny, który również jest konieczny z punktu widzenia procesu 

absolutoryjnego.  

I sprawozdania finansowe, które mają nieco inny charakter niż sprawozdania finansowe 

bilans rachunku zysków i strat w firmach, przedsiębiorstwach, których celem jest 

maksymalizacja zysku. Niemniej jednak, zgodnie z ustawą o rachunkowości, również 

samorządy takie dokumenty sporządzają. Na sprawozdania finansowe JST składa się bilans z 

wykonani budżetu JST, informacja dodatkowa, łączny bilans, łączny rachunek zysków i strat 

oraz tak zwana informacja dodatkowa. Kilka słów, nie będę Państwu tego czytał ponieważ 

Komisja Rewizyjna wnikliwie to analizowała i w informacji, czy opinii Komisji Rewizyjnej w 

całej dokumentacji te dane są zawarte. Bilans wykonania budżetu wskazuje po stronie 

aktywów na stan środków pieniężnych. Nastąpił w ubiegłym roku ich wzrost po stronie 

pasywów. Z kolei na zobowiązania finansowe oczywiście zgodnie misi być z zasadą bilansową 

musi być równość do aktywów i pasywów. Pozostałe z kolei trzy sprawozdania czyli bilans 

jednostki budżetowej, rachunek zysków i strat i zestawienie zmian w funduszu są ściśle  

ze sobą związane. Bilans jednostki budżetowej określa sumę bilansową, która jest wyższa niż 



w roku poprzednim około 32 000 000,00 złotych. Można się również z tego sprawozdania 

dowiedzieć jaki jest cel rzeczowych aktywów trwałych, czy fundusz jednostki. Rachunek 

zysków i strat nieco inaczej niż w przedsiębiorstwach, czy na przykład SPZ-ozach wskazuje 

ten wynik finansowy właśnie czyli zysk i stratę. Dla nas ważniejsze jest to co wynika z tego 

poprzednio mówionego sprawozdania czyli sprawozdania z wykonania budżetu ze względu na 

to, że tutaj nie ma podstawy opodatkowania. Samorządy nie płacą podatku dochodowego,  

w jakiś inny sposób oczywiście rozliczają podatek od towarów i usług. Natomiast  

z formalnego punktu widzenia należy dodać, że zysk w roku 2021 wyniósł 13 500 000,00 

złotych, z uwzględnieniem amortyzacji ta kwota wynosiła 17 800 000,00 złotych. Są to 

wielości nieco niższe niż w roku poprzednim. I zestawienie zmian w funduszu jednostki można 

powiedzieć dotyczy jednej konkretnej pozycji bilansowej czyli funduszu jednostki. To 

sprawozdanie dosyć rozbudowane określa wszystkie korekty na plus i na minus dotyczące 

właśnie tej pozycji bilansowej. Dziękuje Państwu bardzo. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:    

Dziękuję Panu Skarbnikowi. Panie Skarbniku prosiłbym jeszcze o przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat sprawozdania.  

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak :  

Uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu została wydana 

22 kwietnia w składzie przewodnicząca Pani Małgorzata Okręt oraz członkowie Pani Danuta 

Szczepańska i Zdzisław Drozd. Opinia jest pozytywna bez uwag. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:    

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę osób chętnych, które chciałyby zabrać głos. W związku z tym 

proponuję, żebyśmy przeszli do głosowania. Uchwała Nr XLVII/386/2022 Rady Miejskiej  

w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdaniem finansowego 

 z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2021 rok. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięciu przycisku? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta.  

 

Punkt 9 rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Krobi 

absolutoriom z tytułu wykonania budżetu Gminy Krobia za 2021 rok.  W tym punkcie 

prosiłbym w pierwszej kolejności o zabranie głosu przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Radnego Jana Mikołajczaka, który przedstawi treść opinii Komisji Rewizyjnej. Proszę bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Mikołajczak : 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Przedstawię teraz opinię 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi o wykonaniu budżetu Gminy Krobia za rok 2021, 

sprawozdaniach finansowych Gminy Krobia za rok 2021 oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego. Komisja Rady Miejskiej w Krobi, działając na podstawie art.18 a, ust. 3 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, stwierdza, co następuje: przed wydaniem 

opinii Komisja Rewizyjna rozpatrzyła i dokonała analizy oraz kontroli sprawozdania 

finansowego Gminy Krobia, rachunku zysków i strat, bilansu jednostki budżetowej, 

zestawienia zmian w funduszu, informacji dodatkowej oraz bilansu z wykonania budżetu JST, 

wykonania budżetu za 2021 załącznik do zarządzenia Burmistrza Krobi nr 56/2022 z dnia 23 

marca 2022 wraz z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Krobia za rok 2021 wraz z  informacją o stanie mienia jednostki 



samorządu terytorialnego. Ostatecznie prace analityczne komisja zakończyła w dniu 11 maja 

2022 roku. Protokoły z tych czynności przekazano Przewodniczącemu Rady Miejskiej  

i Burmistrzowi Krobi w dniu 11 maja 2022 roku. W wyniku prac nie stwierdzono 

nieprawidłowości w realizacji budżetu za rok 2021. Komisja dokonała także analizy 

sprawozdań finansowych tzn.  bilansu z wykonania budżetu  JST., bilansu jednostki 

budżetowej, rachunku zysków i strat jednostki, zestawienia zmian w funduszu jednostki, 

informacji dodatkowej. Po analizie nie stwierdzono nieprawidłowości. W związku  

z powyższymi stwierdzeniami Komisja Rewizyjna wydaje pozytywną opinię o wykonaniu 

budżetu Gminy Krobia za 2021 rok oraz o sprawozdaniach finansowych i informacji o stanie 

mienia komunalnego. Komisja wobec wydania pozytywnej opinii o wykonaniu budżetu Gminy 

Krobia za 2021 rok oraz o sprawozdaniach finansowych i informacji o stanie mienia 

komunalnego, po zapoznaniu się z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 22 kwietnia 2022 roku, zwraca się z wnioskiem do Rady 

Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Krobi za rok 2021. Na podstawie 

zbadanych dokumentów i przeprowadzonych kontroli, zdaniem komisji, Burmistrz wykonał 

budżet za rok 2021 zgodnie z zasadami gospodarności i obowiązującym prawem. Opinię wraz 

wnioskiem o absolutorium przyjęto w wyniku decyzji składu Komisji  to znaczy 5 głosów 

„za”,  0 głosów „przeciw”,  0  głosów „wstrzymujących się”,  na spotkaniu w dniu  11 maja 

2022 roku. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:    

Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Szanowni Państwo w uzupełnieniu informacji, 

którą przekazał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, przesłana została na ręce 

Przewodniczącego Rady także uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

dotycząca wyrażenia opinii co do wniosku Komisji Rewizyjnej o udzieleniu Burmistrzowi 

Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. Uchwała ta w swojej treści, 

zacytuję ostatni fragment: „Mając na uwadze powyższe informacje zawarte w opinii Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu opinie, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Krobi  

z wykonania budżetu Gminy Krobia za 2021 rok został należycie uzasadniony”. Czyli opinia 

jest pozytywna. Czy Państwo Radni mają jakieś pytania, chcieliby zabrać głos w przedmiocie 

projektu uchwały? Proszę bardzo. Nie widzę. W związku zamykam dyskusję. Przechodzimy do 

głosowania. Uchwała Nr XLVII/387/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Krobi absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Krobia za 2021 rok. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa którzy 

są za podjęciem tej uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam,  

że jednogłośnie 14 głosami „za” uchwała została podjęta. Panie Burmistrzu gratuluję 

otrzymanego absolutorium. Tak jak powiedziałem w swoim wcześniejszym wystąpieniu 

miejmy nadzieje, że kolejny rok naszej działalności w samorządzie będzie co najmniej tak 

dobry jak rok 2021. Życzę tego w moim imieniu, myślę także, że również Państwa Radnych. 

Proszę bardzo jeśli Pan chciałby zabrać głos to jest teraz do tego okazja.     

 

Burmistrz Krobi Łukasz Kubiak : 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Chciałbym na początku serdecznie 

Państwu Radnym podziękować za udzielenie wotum zaufania w związku z przygotowanym 

Raportem o stanie Gminy za ubiegły rok i za udzielone absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu. Szanowni Państwo myślę, że to też wyraz z waszej strony zaufania dla mnie, a przede 

dla wszystkich naszych pracowników, którzy na co dzień na rzecz naszych mieszkańców 

pracują. Też chciałbym w tym miejscu podziękować wszystkim pracownikom samorządowym,  

dzisiaj też obecnym na tej sali, ale też wszystkim naszym sołtysom, członkom organizacji 



pozarządowych i zwykłym mieszkańcom, którzy też poprzez różne grupy nieformalne aktywnie 

też angażują się aby nasza mała ojczyzna rozwijała się jeszcze dynamiczniej. Mam nadzieję 

Szanowni Państwo, że po tym dzisiejszym dniu dalej nasza współpraca będzie się rozwijała  

w sposób odpowiedni. Mam nadzieję, że również ten rok, a właściwie za chwilę będziemy na 

półmetku tego roku, również wspólnie uda nam się zrealizować jeszcze podczas jego trwania 

wiele ważnych i cennych inicjatyw na rzecz naszego społeczeństwa. Więc jeszcze raz 

serdecznie Państwu dziękuję i też gratuluję, bo to też jest Państwa sukces. Dziękuję bardzo.  

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 

Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. W tym momencie ogłaszam przerwę do godziny 17.45. 

czyli przerwa 20 minutowa.   

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda: 

Witam ponownie na obradach XLVII sesji Rady Miejskiej. Wznawiamy obrady. Punkt 10 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej 

w Krobi. Szanowni Państwo podczas połączonych Komisji Rady Miejskiej została ta uchwała 

dokładnie przeanalizowane przez Państwa Radnych. Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy 

wyraziła pozytywną opinię na temat projektu uchwały. Czy przy pomimo analizy na 

połączonych Komisjach ktoś z Państwa chciałby zadać pytanie do projektu uchwały? Nie 

widzę. W związku z tym proponuję przejść do głosowania. Uchwała Nr XLVII/388/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości położonej w Krobi. Kto z Państwa Radnych za podjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, 

że 14 głosami „za” uchwała została podjęta.  

 

Punkt 11 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej w Krobi. Podobnie jak w poprzednim przypadku także  

i ta uchwała była analizowana dokładnie podczas połączonego posiedzenia Komisji Rady 

Miejskiej. Także Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię na temat 

projektu uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu 

uchwały? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 

Uchwała Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Krobi.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała 

została podjęta.  

 

Punkt 12 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Projektem uchwały 

zajmowaliśmy się jako Radni podczas posiedzenia Komisji wspólnych. Także podczas 

posiedzenia komisji Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię na temat 

projektu uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu? 

Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała  

Nr  XLVII/390/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 



przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała 

została podjęta. Przechodzimy do następnego punktu. 

 

Punkt 13 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Krobia prawa własności części nieruchomości położonej w Posadowie. Przedmiotem obrad 

połączonych Komisji był projekt uchwały. Podczas tego posiedzenia Komisja Rolnictwa  

i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię na temat tego projektu. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w przedmiocie projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym 

zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Uchwała Nr XLVII/391/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Krobia prawa własności części nieruchomości położonej w Posadowie. Proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku tych z Państwa, którzy są za podjęciem tej 

uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Kolega Leszek głosowanie z boku. Dziękuję 

bardzo. 14 głosów „za”, stwierdzam, że uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego 

punktu.    

 

Punkt 14 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości położonej w obrębie Bukownica. Ten 

projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia wspólnego Komisji Rady. 

Podczas tego posiedzenia także Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydała pozytywną 

opinię na temat tego projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w przedmiocie projektu 

uchwały zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Uchwała Nr 

XLVII/392/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa nieruchomości 

położonej w obrębie Bukownica. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem  uchwały proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 14 głosami 

„za” uchwała została podjęta. Teraz przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Punktu 15 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/249/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z 25 lutego 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gostyńskiemu. W przedmiocie projektu uchwały wypowiedziała się Komisja Budżetu, która 

wyraziła opinię pozytywną na temat tego projektu uchwały. Także Państwo Radni mieli okazję 

uczestniczyć w obradach połączonych Komisjach Rady kiedy dyskutowaliśmy na temat tego 

projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać pytanie do tego projektu? Proszę 

bardzo. Nie widzę. W związku z tym zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak :  

Panie Przewodniczący autopoprawka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:    

Nie ma autopoprawki Panie Skarbniku. Uchwały budżetowe są na samym końcu. To są 

uchwały związane z pomocą Powiatowi. Tak. Proszę Państwa przechodzimy do głosowania. 

Uchwała Nr XLVII/393/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2002 roku w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXX/249/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 25 lutego 2021 roku  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie rękę i naciśnięcie przycisku? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała została podjęta. 

 

Punkt 16 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/323/2021 

Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 



finansowej Powiatowi  Gostyńskiemu. Podobnie jak w poprzednim przypadku projekt uchwały 

także i ten Komisja Budżetu wyraziła pozytywną opinię. Także Państwo Radni mieli okazję się 

z treścią projektu zapoznać podczas  Komisji wspólnych. Czy ktoś z Państwa Radnych 

pomimo analizy na komisjach dzisiaj chciałby jeszcze zadać pytanie dotyczące projektu? Nie 

widzę. W związku z tym zamykam możliwość zabierania głosu. Przechodzimy do głosowania. 

Uchwała Nr XLVIII//394/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku   

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/323/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 

października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowej Gostyńskiemu. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” uchwała 

została podjęta. I przechodzimy do dwóch uchwał budżetowych. 

                  

                Punkt 17 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na  lata 2022 – 2030. I tutaj proszę o zabranie głosu Pana 

Skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak : 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Jeśli chodzi o załącznik nr 1 dokonujemy zmiany  

w planie dochodów i wydatków. W załączniku nr 2 czyli przedsięwzięciach, zmiana dotyczy 

trzech przedsięwzięć. Umowa ubezpieczenia mienia Gminy, świadczenie usługi 

ubezpieczeniowej oraz pomoc finansowa dla Powiatu Gostyńskiego na przebudowę drogi 

Drzewce – Pudliszki – Kuczynka w miejscowością Kuczynka. Jeśli chodzi z kolei o tą uchwałę 

to tutaj bardzo przepraszam za wprowadzenie małego zamieszania. Tutaj proponujemy 

Państwu autopoprawkę. Pozwólcie Państwo, że krótko o tej autopoprawce. Ona będzie też 

bardziej omówiona przy zmianach w budżecie. Autopoprawka jest związane ze zmianą  

w planie dochodów i wydatków w uchwale budżetowej na rok 2022. Wpłynęły środki na 

Fundusz pomocy Ukrainie. Te środki trzeba wprowadzić do uchwały budżetowej, a to ma 

również wpływ na tak zwane przepływy finansowe w załączniku nr 1, jak również na pewne 

pozycje pomocnicze, jak wydatki na wynagrodzenia. I to tyle jeśli chodzi o autopoprawkę. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:    

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, otwieram dyskusję. Zanim jednak Państwo zabierzecie 

głos to stwierdzam, że tym projektem zajmowała się także Komisja Budżetu. W tej 

podstawowej wersji wydała opinię pozytywną na temat projektu. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chce zabrać głos w przedmiocie autopoprawki oraz w przedmiocie samego projektu uchwały? 

Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do dwóch głosowań. Najpierw autopoprawka. 

Autopoprawka do Uchwały Nr XLVII/395/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 

2022 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 

grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 

-2030. I proszę o podniesienie ręki tych z Państwa, którzy są za przyjęciem tej autopoprawki. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że autopoprawkę przyjęto 14 głosami „za”. 

I projekt uchwały. Uchwała Nr XLVII/395/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 

2022 roku w sprawie zmiany uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 

grudnia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022-

2030. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie rękę  

i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami „za” 

uchwała została podjęta. I przechodzimy do kolejnego punktu.  

  



Punkt 18 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia 

na rok 2022. I dodaję głos ponownie Panu Skarbnikowi.  

 

Skarbnik Gminy Damian Walczak : 

Szanowni Państwo. Proponuję nie omawiać uchwały. Króciutko tylko zwiększenie dochodów  

o 533 217,00 zł wskutek aktualizacji przepisów podatkowych oraz wskutek subwencji 

oświatowej na wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli o 4,4 %. Wydatki, tak jak już 

powiedziałem, zwiększamy o tę samą kwotę. Nie zmienia się deficyt budżetowy. 

Wprowadzamy, zwiększamy środki na obsługę długu. Zwiększamy środki na rezerwę 

oświatową, na rezerwę inwestycyjną. Dokonujemy zmian w zakresie pomocy finansowych  

i wprowadzamy nowe zadanie na ulepszenie nawierzchni stanu drogi Krobia – Domachowo, 

a zmniejszamy na pomocach finansowych na drogę w Kuczynce oraz ścieżkę w Chumiętkach. 

Tam finansujemy w tym roku jedynie wykonaną dokumentację. Dokonujemy również 

zwiększeń w zakresie działu 853, to są środki na realizację projektu Krobskie Centrum Usług 

Społecznych. Zwiększamy na usługę oświetleniową, ponieważ tutaj część wydatków dotyczy 

obsługi jakby tego zobowiązania. Jest to umowa zaliczana do długu w dziele 801, czego nie 

było pierwotnie w uzasadnieniu, ale w uchwale, to jest wprowadzenie środków na wykonanie 

dokumentacji termomodernizacji Przedszkola w Pudliszkach przy ulicy Szkolnej. Dokonujemy 

również zmniejszenia na zadaniu inwestycyjnym dotyczącym modernizacji stadionu  

w Pudliszkach. Nie będziemy realizować tego pierwszego etapu zadania w tym roku i zmiany 

są również w funduszu sołeckim Starej Krobi. Do tej uchwały proponujemy Państwu 

autopoprawkę. Autopoprawka dotyczy wprowadzenia po stronie dochodów środków,  

które wpłynęły w dniu wczorajszym i w piątek w ramach Funduszu pomocy Ukrainie na 

wypłatę świadczeń 300 zł oraz na wyżywianie i zakwaterowanie. Kwota 88 664,00 zł. Te 

środki również w odpowiedniej klasyfikacji budżetowej wprowadzamy po stronie wydatków.  

A oprócz tego dokonujemy przeniesienia na zakup prenumeraty wydawnictw fachowych  

w Urzędzie. Dokonujemy również zwiększenia dotacji dla OSP na zadanie krzewienie sportu, 

kultury, współpraca z podmiotami, które udzielają pierwszej pomocy w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej. I konsekwencją tego są zmiany w odpowiednich załącznikach i dodajemy 

załączniki 7a i 7b, ponieważ środki dotyczące wsparcia Funduszu pomocy Ukrainie są 

zadaniami zleconymi i musimy również dodać dodatkowy załącznik, załącznik numer 8, który 

określa dochody i wydatki Funduszu pomocy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda:    

Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Szanowni Państwo otwieram dyskusję na temat 

autopoprawki oraz samego projektu uchwały. Przypomnę tylko, że podczas posiedzenia 

Komisji Budżetu, które odbyło się w ramach wspólnego posiedzenia Komisji Rady komisja 

wydała pozytywną opinię na temat projektu. Pomimo tego otwieram dyskusję. Czy ktoś  

z Państwa chciałby zadać pytanie? Nie widzę. W związku zamykam dyskusję. Przed nami dwa 

głosowania. Głosowanie nad autopoprawką oraz głosowanie nad projektem uchwały.  

W pierwszej kolejności autopoprawka. Autopoprawka do Uchwały Nr XLVII/396/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022. Kto z Państwa jest za przyjęciem autopoprawki proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 14 głosami 

„za” autopoprawka zastała przyjęta. I projekt uchwały. Uchwała Nr XLVII/395/2022 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie rękę i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Głosowanie 

z boku. Proszę chwilkę poczekać. Chwilkę poczekamy. Dziękuję bardzo po drobnych 

problemach. 14 głosami „za” uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo. 



 

Punkt 19 wolne głosy i wnioski. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zadać pytanie, złożyć 

wniosek? Nie widzę. W związku z tym zamykam punkt. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

 

Punkt 20 zakończenie. Dziękuje wszystkim osobom, które przygotowały dzisiejszą sesję Rady 

Miejskiej. Jeszcze raz gratuluję Panie Burmistrzu udzielonego absolutorium. Dziękuję 

Państwu Radnym za podjęte uchwały. Zamykam XLVII posiedzenie Rady Miejskiej w Krobi. 

Dziękuję bardzo. 

 


